
 

 

1 / 5 

  
  

Referat 

 

Uddannelsesudvalgsmøde 
Grafisk kommunikation 
Onsdag den 26. september 2022 kl. 12.45 – 15.00 
Campus Esbjerg, Degnevej 16, lokale E-2102 
 
 
 
 
Mødedeltagere: Tina have Lauesen-Day, Mirlo Frej Richart Vigh, Tina holm Møller, Dorte Nielsen, 
Mona Lyngs Jakobsen, Clara Ernst, Nikoline Beck Ulrich, Louise Hvenegaard, Nis Peter Nissen 
 
Afbud: Birgitte Folmann, Hans-Christian Jensen 
 
Referent: Christina Händel Noer Wind 
 
Dagsorden 

1. Velkommen v. studieleder Tina 
Velkommen til det nye uddannelsesudvalg (UUV) 

2. Præsentationsrunde 
Præsentation af alle tilstedeværende medlemmer. 
Dorte orienterede om udvalgets opgave. Opgaven fremgår i forretningsorden, se 
bilag 2 til dagsordenen.  

3. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 

4. Konstituering af uddannelsesudvalget 
a. Valg af formand (officiel udpegelse) 

Dorte Nielsen ønsker genvalg som formand, ingen andre melder sig 
som formandskandidat. Tillykke til Dorte Nielsen med formandskabet.  

b. Drøftelse af og evt. justering og godkendelse af standardforret-
ningsorden for den kommende periode 2022-2026 
Christina orienterede om små justeringer i standardforretningsordenen. 

• Studieleder erstatter uddannelsesleder 
• Lov om professionshøjskoler for videregående uddannelser 

LBK nr 779 af 08/08/2019 erstatter Lov om professionshøjsko-
ler for videregående uddannelser LBK nr 152 af 27/02/2018 
(historisk) 

Standardforretningsorden (bilag 2 til dagsordenen) godkendes, som 
den er. Det er et formelt dokument for vores arbejde i udvalget. 

5. Opfølgning på temamøde mellem UC Syds bestyrelse og uddannelsesud-
valgene. Tanker og uddannelsesudvalgets noter fra mødet 
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Medlemmer drøftede diverse punkter fra formiddagens tema, oplæg og work-
shop. 
Herunder vigtigheden af en tydelig og konsistent kommunikation og indsatspunk-
ter på tværs af alle UC SYDs afdelinger og aktiviteter. 
 
 
Aftagerfeltet: 
- “Bæredygtighed” skal ikke være den primære ting i vores uddannelse, det er 

vores fag-faglighed der stadig er dette iht Viden, Færdighed og Kompe-
tence-mål. 

- Studerende skal have det med i rygsækken, men det er det kreative hånd-
værk (design) som er vigtigst at have med i rygsækken. 

- Design og kreativitet er vigtigst at de studerende får fagligt med på uddan-
nelsen. Det skal ikke være en grøn designuddannelse. 

 
Undervisning: 
- Bæredygtighed kan måske begrænse dem i deres kreativitet, hvis fokus er 

for meget på det. 
- De unge ved meget om emnet bæredygtighed 
- Undervisere skal klædes på ift. bæredygtighed. Undervisere skal måske 

have efteruddannelse i bæredygtighed og materialevalg.  
- Det skal være noget der er integrereret i uddannelsen. I studieordningen på 

denne uddannelse er der allerede et højt timetal til de studerende.  
 
Ideer til hvordan vi kan arbejde med bæredygtighed: 
- En grøn omstilling gælder alle led i organisationen. Ønske om tilbageløb fra 

bestyrelsen. Hvad har de gjort med vores ideer? Hvad gør de konkret med 
det? 

- Kigge bredt på FNs verdensmål. 21. april er årsdag for kreativitet og innova-
tion, som er en del af FNs verdensmål. Dagen kan være med til at gøre det 
mere konkret med ideer til den grønne omstilling. 

- Materialevalg kunne være en vej at gå. At vi kigger i retning af dem der for-
sker i materialevalg. 

- OBS på Greenwashing: Det skal give mening med bæredygtighed.  
- Grøn omstilling skal være synligt i dagligdagen for medarbejdere, stude-

rende og gæster ved UC SYD.  
 

6. Meddelelser 
a. Studieleder 

Akkreditering 
Uddannelsen blev turnusakkrediteret i foråret 2021. 
UC SYD er i gang med institutionsakkreditering – vi har fået en positiv 
indstilling. Endelig afgørelse ved et rådsmøde ultimo november 2022.  
 
Pilotprojekt 4. semester 
På baggrund af semesterevaluering vil vi på uddannelsen lave en pilot 
på 4. semester. Ønsket med piloten er at give de studerende mulighed 
for at dygtiggøre sig, gå i dybden indenfor faglige områder. Hermed at 
skærpe nogle faglige kompetencer/ talenter 
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Til næste møde vil vi præsentere samt drøfte hvilke konkrete tiltag vi vil 
gøre.  
 
Information om aktiviteter på Campus Kolding 

- I september 2022 havde vi indvielse af Campus Kolding ved 
UC SYDs rektor Alexander og H.K.H Kronprinsesse Mary. Stu-
derende og undervisere fik på bedste vis vist vores uddan-
nelse frem.  

- I september 2022 havde vi professionsfestival. Festivalen er 
en hybrid af oplæg og workshop for studerende, ansatte og 
eksterne. Planen er at det er et tilbagevende event som finder 
sted årligt.  

- I skal være velkommen til vores åbent hus i foråret 2023. 
 

b. Formand 
Vi er startet op i Kolding. Det opleves positivt. Jeg ser frem det der skal 
ske og kommer til at ske. Der er et stort potentiale med den nye cam-
pus.  
 

c. Udvalgets medlemmer (Hvad rører sig hos medlemmerne, der 
kunne være relevant for uddannelsen og medlemmerne af uddan-
nelsesudvalget) 
Skoler vi optager studerende fra: 
Rødding højskole: Stort fokus på trivsel. Der er flere trivselsudfordringer 
nu end tidligere. Det mærkers også mht.de kreative udfoldelser.  

 
Kompetencehuset (Århus Designskole): Udfordringer med at elever 
bruger meget tid på at forberedelse til optagelsesprøver ved videregå-
ende uddannelser. Diverse tiltag: f.eks. trivselsmedarbejder ansat. 
 
Uddannelsen: 

- Vi møder flere studerende med trivselsudfordringer eller diag-
noser   

- Sværere for undervisere at have føling med de studerende på 
store hold 

- Ændringer af opgavefordeling og opgaveportefølje (medarbej-
dere) 

- Uddannelsen har ansat en studievejleder/ trivselsmedarbejder 
på uddannelsen 20 timer ugentligt.  

- Geografisk ændring betyder ændring af positionering og der-
med markedsføring.  

 
Studiemiljø på Campus Kolding 
Flere studerende kommer direkte fra en gymnasial uddannelse end tidli-
gere hold (Dvs. ikke fra højskole). Interessant hvad det gør for de stude-
rende og studiemiljøet. Muligheder for at overveje dette i forbindelse med 
optagelsesprocessen.  
Der er i år flere pendlere på uddannelsen. Dette skal vi være obs på mht. 
studiemiljø på campus.   
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En anden mulig udfordring ift. studiemiljøet på campus, at der allerede er 
mange spændende tilbud til de unge i Kolding by.  

 
7. Opfølgning fra seneste uddannelsesudvalgsmøde den 28.03.2022 (Link re-

ferat) 
Bilag 3: Referat 28.03.2022 

a. Ideer til kurser/moduler og efteruddannelsesaktiviteter indenfor 
Grafisk kommunikation 
EVU var tidligere centralt organiseret i UC SYD. EVU er nu lagt ud i in-
stitutterne. Det har gjort at vi nu kan være med til at udvikle undervis-
ningssporet. 
UUV drøftede forskellige idéer og muligheder, samt også udfordringer 
og risikoen for konkurrerende /konkurrenceforvridende aktiviteter. 
 
 

8. Forhold omkring uddannelsen og professionen. Hvilke temaer er relevante 
at få drøftet på kommende møder? 
UUV drøftede diverse mulige temaer herunder: 
Entreprenørskab, søgning via Den europæiske solidaritetskrops 
Vi skal træne de unge i at have modet til at tage entreprenørskab.   
 
Uddannelsesprofilen: 
Uddannelsen skal genbesøge og revitalisere dens profil. 
Vi vil som uddannelse gerne uddanne dygtige grafiske kommunikatører og vi 
skal se på balance mellem generalisme og specialisering. 

 
Pilot 4. semester 
Afprøvning af specialiserede spor understøttet af talent, for at give plads til både 
generalister, og dybere faglighed. En udfordring at nogle af de studerende kan 
have svært ved at tage en beslutning. 
 
Afsluttende bemærkning fra formanden. Det er et nyt UUV og vi skal lige lande. 
Det skal være sjovt at deltage i UUV. 
 

9. Dato for kommende møder med uddannelsesudvalg i Kolding marts 2023 
a. Temamøde før jul? 

Noteres i kalender møde den 7. december 2022 kl. 14-16 (Dorte slutter 
sig til kl. 15) 
 
Følgende noteret til kommende dagsorden: 

• Rundtur på Campus Kolding 
• UUVs indspark til uddannelsesprofil 

 
Tina kan afsætte tid før i kalenderen fra kl. 12.30, hvis nogle har lyst til 
at komme tidligere.  

10. Evt.  
Send gerne tilføjelser til Christina, hvis I har input eller temaer til næste mødes 
dagsorden.  
 
Generelle drøftelse mht. til Campus Kolding og muligheder og udfordringer. 
Specifikt mht. størrelse af hold, lokaler og økonomi.  

https://www.ucsyd.dk/files/inline-files/220328%20referat%20Uddannelsesudvalgsm%C3%B8de%20Grafisk%20Kommunikation.pdf
https://www.ucsyd.dk/files/inline-files/220328%20referat%20Uddannelsesudvalgsm%C3%B8de%20Grafisk%20Kommunikation.pdf
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Emnet tages op internt på UC SYD af studieleder samt på Grafisk kommunikati-
ons teammøde. 

 
 
Venlig hilsen 
 
Tina Have Lauesen-Day 
BA (Hons) & MA Graphic Arts & Design 
Studieleder Professionsbachelor Grafisk Kommunikation  
// Skolen for Visuel Kommunikation // 
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